

68 课 修自行车 2

Lesson 68 Bike repairs 2

1. 老师：同学们再见。
2. 同学：老师再见。
3. 兰兰：小明，你的自行车钥匙，谢谢你啊。
4. 小明：怎么还这么客气啊。没事儿。
5. 兰兰：对了，我的自行车怎么样了？修好了吗？
6. 小明：还没有，我把你的自行车存到路边的存车处了。这样吧，兰兰，趁着天还没黑，我带你一起去修车吧？
7. 兰兰：那太好了，我们走吧。
8. 小明：叔叔，我的车坏了。您帮着修一下。
9. 叔叔：好的。你看，这里的零件坏了，得换一个。
10. 兰兰：那要多少钱啊？
11. 叔叔：30 块钱。
12. 小明：叔叔，什么时候能修好？
13. 叔叔：起码也得半个多小时。
14. 兰兰：要修这么久啊？
15. 叔叔：你们看，我这儿还修着别人的车呢，他们也着急要不这么着，你们把车先放在这儿，过会儿再来取。行吗？
16. 兰兰：嗯，算了吧，我们就在这儿等吧。
17. 小明：叔叔，要不然，我帮您打下手得了？这样会快一点儿。
18. 叔叔：你还能帮我打下手？
19. 小明：您还不信啊！一般来说，自行车的小毛病我都能修。
20. 叔叔：我看还是不用了，我怕你们这些小孩儿啊，给我帮倒忙。
21. 小明：帮倒忙？您也太小看我啦！
22. 兰兰：小明，算啦，我们还是坐在这儿等吧。

Translation

1. Teacher: Goodbye students.
2. Classmate: Goodbye teacher.
3. Lan Lan: Xiao Ming, your bike key, thank you.
4. Xiao Ming: What's with the politeness? It's OK.
5. Lan Lan: Oh right, how's my bike? Is it fixed?
6. Xiao Ming: Not yet, I parked your bike on the side of the road. How's this, Lan Lan, before it gets dark, I'll take you to get the bike fixed?
7. Lan Lan: That's great, let's go.
8. Xiao Ming: Uncle, there's something wrong with my bike. Can you help fix it.
9. Uncle: OK. Look, this part over here is broken. It needs to be replaced.
10. Lan Lan: How much is that?

11. Uncle: 30 yuan.
12. Xiao Ming: When can it be fixed, uncle?
13. Uncle: At least half an hour.
14. Lan Lan: That long?
15. Uncle: Look, I'm also fixing other people's bikes here. They're in a hurry too.
Why don't you leave the bike here, pick it up in a while?
16. Lan Lan: Hmm, forget it, we'll wait here.
17. Xiao Ming: How about I help you, uncle, that would be faster.
18. Uncle: You can be my assistant?
19. Xiao Ming: You don't believe me? Usually I can fix little problems with bikes.
20. Uncle: I don't think that would be necessary. I'm afraid you kids helping would
be more trouble than it's worth.
21. Xiao Ming: More trouble? You underestimate me!
22. Lan Lan: Xiao Ming, forget it, let's just sit here and wait.